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RAADSINFORMATIEBRIEF met beantwoording artikel 42 vragen 

19R.00837 

 

 

Van: : college van burgemeester en wethouders 

Datum : 19 november 2019 

Portefeuillehouder(s) : Wethouder Bolderdijk 

Portefeuille(s) : Openbare Ruimte 

Contactpersoon : M. Hoes 

Tel.nr. : 8338 

E-mailadres : hoes.m@woerden.nl 
 

 

Onderwerp: Beantwoording vragen ex artikel 42 van het Reglement van Orde van de  
gemeenteraad gesteld door Marguerite Boersma 

van de Fractie van Progressief Woerden 

over Beleid rondom bloeiende bermen 

Beantwoording van de vragen: 

 

1. Wat wordt het beleid voor het inzaaien van bermen in 2020? 

Het groenbeleid, waaronder het beleid voor het inzaaien van bermen, wordt voor 2020 niet 
aangepast. Binnen het huidige beleid is er voldoende ruimte voor de ontwikkeling van (kruidenrijke) 
bermen. Dit heeft geresulteerd in bijvoorbeeld de ingezaaide bermen langs de Molenvlietbaan, 
Wulverhorstbaan en Steinhagenseweg.  

2. Komt er in het beleid extra aandacht voor bloeiend groen in de buurt van eikenbomen? 
(https://www.advantaseeds.nl/news/post/natuurlijke-vijanden-van-de-eikenprocessierups/) 
Het college is op dit moment bezig een nieuwe aanpak te bepalen voor de bestrijding van de 
eikenprocessierups. Deze aanpak zal aansluiten bij  de landelijke ‘Leidraad Beheersing 
Eikenprocessierups’. Alle verschillende methoden worden hiervoor bekeken, ook de invloed van 
bloeiend groen. Insteek hierbij is om de rups zoveel mogelijk op natuurlijke wijze te bestrijden door 
de leefomgeving van de natuurlijke (inheemse en gebiedseigen) vijanden te optimaliseren.  

3. Worden er meer bermen dan in 2019 ingezaaid, ook in de kernen van Woerden? 

Op dit moment zijn er nog geen plannen voor het inzaaien van nieuwe bermen met bloemen-

/kruidenmengsels. Binnen het beschikbare budget is ook geen ruimte om actief kwalitatief goede 
grasvlakken opnieuw in te zaaien voor ecologische doeleinden, het budget is gericht op het 
vervangen van groen wanneer dit onder het gewenste niveau zakt. Wanneer kansen ontstaan dan 
worden deze natuurlijk wel direct gegrepen om ecologische meerwaarde te ontwikkelen, bij 
reconstructies wordt bijvoorbeeld steeds vaker gekozen voor kruidenmengsels als de functie van 
het gras dit toelaat. 

4. Wat zijn de besparingen op de kosten van het maaien? 

Om maximale ecologische waarde te bereiken bij bermen dient een berm te worden gemaaid en 
het maaisel te worden afgevoerd. Dit is kostenverhogend ten opzichte van het klepelen van een 
berm. Om dit maaien en afvoeren te kunnen uitvoeren wordt binnen het huidige budget gezocht 
naar compensatiemogelijkheden. Op locaties met een hoge ecologische potentie wordt als eerste 
ingezet op maaien en afvoeren. Om deze kosten op te vangen zullen andere bermen goedkoper 
moeten worden onderhouden, bijvoorbeeld gazon laten verruigen tot kruidenrijke berm die 
geklepeld word. Op dit moment werkt het college aan een uitvoeringsplan naar aanleiding van het 
Ecologisch Actieplan. In Q2 van 2020 zal het college dit hebben afgerond en dit aan gemeenteraad 
aanbieden, zoals opgenomen in de Programma doelen. 

5. Als er meer bermen worden ingezaaid, wat wordt het beleid met betrekking tot het maaien 
gedurende het jaar? 

Wanneer de functie en de verkeersveiligheid het toelaat streeft de gemeente naar een maaibeheer 
waarbij de ecologische waarde maximaal is. In veel gevallen is dit (zeer) extensief maaien of 
klepelen. Maar dit is niet altijd het geval, in specifieke gevallen kan gericht vroegtijdig maaien 
namelijk ook de ecologische waarde verhogen. 
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6. Op welke wijze kan worden gemeten wat het resultaat van de bloeiende bermen is op het 
vergroten van de biodiversiteit? 

Op dit moment is er nog geen meetnet waarbij de biodiversiteit wordt gemeten. Op dit moment zijn 
wij met Naturalis Biodiversity Center in overleg of wij gezamenlijk een meetnet kunnen opzetten. 

 

Bijlagen: 
 

De ingekomen brief met corsanummer: 19i.03107 

 

 

 



 

 
 
 
Artikel 42 vragen over het beleid rondom bloeiende bermen 
 
Veel van onze inwoners genieten dit jaar van bloeiende bermen, die soms ook door de 
inwoners zelf zijn ingezaaid. Tot nu toe heb ik alleen maar positieve reacties van bewoners 
en bezoekers van onze gemeente gehad. 
 
 

Hierover heb ik een aantal vragen: 

1. Wat wordt het beleid voor het inzaaien van bermen in 2020? 
2. Komt er in het beleid extra aandacht voor bloeiend groen in de buurt van 

eikenbomen? (https://www.advantaseeds.nl/news/post/natuurlijke-vijanden-van-
de-eikenprocessierups/)  

3. Worden er meer bermen dan in 2019 ingezaaid, ook in de kernen van Woerden? 
4. Wat zijn de besparingen op de kosten van het maaien? 
5. Als er meer bermen worden ingezaaid, wat wordt het beleid met betrekking tot het 

maaien gedurende het jaar? 
6. Op welke wijze kan worden gemeten wat het resultaat van de bloeiende bermen is 

op het vergroten van de biodiversisteit. 

 

 

Marguerite Boersma 
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